
  
Protokoll fört vid sammanträde med Guvernörsrådet 2023-03-04-05 

Närvarande/beslutande: GRO Bengt Persson, vDG Anki Rooslien 101M,                 
DG Göran Hammarlund 1101 0, DG Anita Oremo 101 N,  DG Leif Gustafsson 101 V. 
DG Klas Nilsson 101S 

Arbetsutskottets ledamöter: IPGRO Alf Göran Andersson, Pia Rundberg,          
Annica Nordell 

Sekreterare: Stadgesekreterare Alf Bakken 

Karl-Gustaf Näsström, Torgny Gille, Lena Nyqvist, Mats-Åke Tunelid, Jan Ivarsson, 
Jan Eksvärd, Ulf Wiberg, Per-Åke Öster, Lars-Åke Lindman, Ann Österberg,    
Christer Johansson, Thorbjörn Bengtsson, Sten-Yngve Södergren, Lars Kunze                      
Per-Johan Sigman, Anna-Maria Bernstein, Hans Catani, Mats Granath,            
Mattias Öberg, Finn L Bangsgaard, Anette Eiserman-Wikström, Ingemar Andersson, 
Ralf Melin, Kia Carlsson, Ulf Carlsson, Margareta Parkstam. 

§69 Guvernörsrådet öppnas                                                                                 
GRO Bengt Persson hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 

§70 Val av två justeringspersoner                                                                               
att justera protokollet valdes Anita Oremo och Klas Nilsson 

§71 Anmälan om övriga frågor att behandlas under § 83                                            
Jordbävningskatastrofen i Turkiet 

§72 Fastställande av dagordning                                                                     
Förslag till beslut gällande Pengapåsen, Katastrofberedskapen, funktionsvariationer 
flyttas till § 78, med dom tillägg/ändringar fastställdes dagordningen. 

§73 Protokoll från GR 4                                                                                        
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§74 aktuell medlemssituation i de olika distrikten                                                   
101M vDG Anki Roslien har ersatt Christer Wallin som av hälsoskäl på egen begäran 
avgått som DG. Medlemsantalet i distriktet är 1197, en funktionärsutbildning är 
planerat till början på april.                                                                                         
101 N medlemsantalet i distriktet är 957, stort distrikt med långa avstånd.              
101 O medlemsantalet i distriktet är 1338, ett par klubbar har bestämt sig för att 
lägga ner 101 S medlemsantalet är 2193, det arbete som påbörjats i distriktet 
kommer att fortsätta kommande verksamhetsår.                                                     
101V medlemsantalet i distriktet är 1717, har planer på att utöka zonverksamheten. 

§75 Ekonomi och budget                                                                                    
Annica Nordell redogjorde för ekonomi och budget, bil 125 126 127  



§76 Lions kontor                                                                                            
Thorbjörn Bengtsson för den utredning som han gjort tillsammans med Annica 
Nordell. 

Utredningsgruppen föreslår att Guvernörsrådet beslutar                                             - 
-Att Lions kansli fortsatt finns i nuvarande lokaler till 2027-05-31. Se hyresavtal.                      
- Att lokalerna anpassas för möten med upp till 15, undantagsvis 20 st. deltagare.      
- Att alla möten som är fysiska och inte digitala med högst 15 fysiska deltagare som 
AU, GR, styrelsemöten LQ, DG utbildning, annan utbildning m.m. alltid förläggas i 
kansliets lokaler.                                                                                                             
- Att större digitala sammankomster utbildning etc. skall vara baserade i och ske från 
kansliet.                                                                                                                          
- Att GR möten så många som möjligt skall vara hybridmöten, undantagen kan vara 
GR 2 och GR 5 som kan kräva full fysisk närvaro och större möteslokaler på annan 
plats.                                                                                                                               
- Att hybridmöten skall ha sin fysiska bas i kansliets lokaler. Utrustning för det 
(kamera och mikrofon för streaming) och internet finns. Det ekonomiska riktmärket är 
att undvika de ofta höga konferensrumssärkostnader som konferenshotellen har. 
Kansliets lokaler är en fast kostnad som måste utnyttjas fullt ut och därigenom 
undvika budgetbelastning med rörliga kostnader.                                                                                                
- Att kansliets ekonom och MD 101:s Controller gemensamt och kontinuerligt ser 
över kansliets löpande kostnader.                                                                    
Guvernörsrådet beslutar enligt förslaget 

§77 Rapporter                                                                                                               
a. Koordinatorn för ledarutveckling (GST) Ralf Melin gav en kort rapport. Rapporten 
lades till handlingarna                                                                                                   
b. Koordinatorn för medlemsutveckling (GMT) Per-Johan Sigman gav en kort rapport. 
Rapporten lades till handlingarna.                                                                                
c. Koordinatorn för serviceutveckling (GST) Bil 107,108,128 Sten-Yngve Södergren 
kommenterade rapporten. Rapporten lades till handlingarna                                       
d. Koordinatorn för New Voices Bil 108 Rapporten lades till handlingarna                         
e. LEO  Bil 112 Rapporten lades till handlingarna                                                        
f. Multipeldistriktets LCIF-koordinator, ingen rapport lämnad.                                      
g. kommittén för funktionsvariationer, ingen rapport lämnad.                                       
h. Stiftelsen Barndiabetesfonden, Anna-Maria Bernstein gav en muntlig rapport ett 
barndiabetesläger planeras i 101 N. Rapporten lades till handlingarna                        
i. BQtL Bil 106 Anette Eiserman Wikström kommenterade rapporten. Rapporten 
lades till handlingarna                                                                                                    
j. Multipeldistriktets miljökoordinator bil 103, Jan Eksvärd kommenterade rapporten. 
k. Multipeldistriktets hedersråd, Ingemar Andersson gav en muntlig rapport. 
rapporten lades till handlingarna                                                                                    
l. Multipeldistriktets projektkoordinator Bil 118 Rapporten lades till handlingarna      
m. Water means Life Bil 110 Rapporten lades till handlingarna                                  
n. Lions Clubs International Bil117 Mats Granath kommenterade rapporten. 
Rapporten lades till handlingarna,                                                                                
o. Nordiska samarbetsrådet Finn L Bangsgaard gav en kort rapport, arrangemanget 
ger ett litet överskott, det var 82 personer anmälda. Rapporten lades till handlingarna. 



p. Europaforum Bengt Persson gav en kort rapport, det fanns ett förslag att varje land 
betalade 800 euro i anmälningsavgift samt att varje land betalade 0,5 euro/medlem 
Sverige röstade nej till detta förslag. q. Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond 
Kia Carlsson gav en muntlig rapport. Hjälpfonden har haft 6 möten, det måste framgå 
på Lions hemsida att det finns ett 90-konto då marknadsföringen måste förbättras. Ett 
brev kommer att skickas ut till samtliga klubbar att det finns möjlighet att söka bidrag 
till Ukrainskaflyktingbarn i Sverige, samt personer med funktionsvariationer.              
r. Stiftelsen Lions Quest  ingen rapport lämnad.                                                           
s. Kommittén för ungdomsversamhet (YED) ingen rapport lämnad.                             
t. Multipeldistriktets marknadsföringskommitté Bil 113 Lars Kunze presenterade ett 
förslag ny hemsida. Rapporten lades till handlingarna                                                 
u. Koordinatorn för MyLCI ingen rapport lämnad                                                          
v. Koordinatorn för GDPR Bil 24 rapporten lades till handlingarna.                                 
w. Riksmöteskommittén Bil 105 Anette Eiserman-Wikström kommenterade 
rapporten, kommittén tittar på möjligheten till hybridmöte i Halmstad. Rapporten lades 
till handlingarna                                                                                                              
x. Riksvalnämnden Christer Johansson gav en muntlig rapport. Intervjuer pågår 
under dagen och förslagen kommer att presenteras i Riksmötestrycket 

§78 Beslutsförslag till Riksmötet                                                                                   
a. Närmast föregåendeguvernörsråds verksamhetsberättelse. Presenteras i 
Riksmötestrycket.                                                                                                         
b. resultat och balansräkning. Presenteras i Riksmötestrycket                                    
c. Revisorernas berättelse. Presenteras i Riksmötestrycket                                         
d. fastställande av årsbokslut för verksamhetsåret 2021-2022 Beslutas av Riksmötet 
e. förslag till disposition av resultatet. Beslutas av Riksmötet                                       
f. Guvernörsrådets verksamhetsplan fram till och med februari månad innevarande 
år. Presenteras i Riksmötestrycket                                                                               
g. förslag från guvernörsrådet 

Rekommenderade insamlingsmål 
 Föregående år Förslag  

    

Katastrofberedskapen 90 90  

Medel till NSR 20 20  

Funktionsvariationer 30 0   

Lions Quest 40 40  

LEO 10 0  

BQtL 130 130  

Miljöpriset 10 10  

Orkester Norden 10 10  

    

    

Summa 340 300  

 

Guvernörsrådet föreslår RM 2023 besluta att fastställa de rekommenderade 
insamlingsmålen för verksamhetsåret 2023 - 2024. 



Förslag gällande Funktionsvariationer Guvernörsrådet beslutade föreslå riksmötet att 
Arbetsutskottet tar över arbetet, att kommittén förfunktionsvariationer avvecklas 

g. motioner från klubbarna                                                                                     
Motion om att tydliggöra kallelse till klubbmöten i MD101, LC Åhus Bil 83 
Guvernörsrådet har diskuterat den inkomna motionen och anser inte att det är 
en RM-fråga. Beslut om detta kan däremot fattas av respektive distriktsråd. 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå motionen.  

 Riksmöten digitalt eller som hybridmöte (Bil 84)                                             
GR har diskuterat motionen. RMK har redan ett uppdrag att titta över 
möjligheterna för att i framtiden genomföra RM på det sätt som de 
motionerande klubbarna förslår. RMK kommer att avge en rapport om 
möjligheterna till detta under första delen av kommande verksamhetsår.  
Guvernörsrådet förslår Riksmötet att besluta att                                            
Motionen anses med detta besvarad.    

           Protokoll från Riksmöten och distriktsmöten (Bil 85) 

•  Att av riksmötesprotokollet från och med 2023 skall framgå vilka som 
deltagit med rösträtt på Riksmötet med namn och klubb samt övriga 
deltagare med namn och klubb och eventuell funktion inom LCI 

Guvernörsrådett har diskuterat frågan och även konsulterat kunniga inom 
området GDPR. I de fall ovanstående uppgifter ska framgå ur ett protokoll så 
måste det framgå i anmälan och måste godkännas av den anmälde att 
uppgifterna kommer att delges i protokollet 

GR föreslår riksmötet att göra avslag på att-satsen.  

• att i arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att riksmötesprotokollet 
ska utformas som ett kombinationsprotokoll.  

Guvernörsrådet har diskuterat frågan och är av uppfattningen att det idag i 
befintliga protokoll framgår både yttrande och förslag.  

 GR föreslår riksmötet att göra avslag på att-satsen.  

• att i arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att nedanstående 
uppgifter ska framgå av RM-protokollet.  

- Uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- Vilka som var närvarande med rösträtt och utan rösträtt, namn och klubb 

ska framgå 
- För varje ärende de yrkanden som framställts 
- De beslut som fattas 
- När omröstning skett ska det anges hur rösterna fördelat sig. 

GR har diskuterat frågan och föreslår Riksmötet att avslå att-satsen då detta 
redan framgår i nuvarande protokollsform.  

 



Ökat deltagande vid RM och distriktsmöte genom deltagande digitalt (Bil86)  
GR har diskuterat motionen. RMK har redan ett uppdrag att titta över 
möjligheterna för att i framtiden genomföra RM på det sätt som de 
motionerande klubbarna förslår. RMK kommer att avge en rapport om 
möjligheterna till detta under första delen av kommande verksamhetsår.  

Motionen anses med detta besvarad.  

Protokoll Riksmöten och distriktsmöten (Bil 87) se svar bilaga 85  

Lions bör ha en nationell miljökommitté ( Bil 88) 

Motionen innehåller 4 att satser enligt nedan: 
• Att Sveriges Lions utser en miljökommitté. Till deltagare utses en från varje 

distrikt samt LEO. Guvernörsrådet utser enligt stadgarna kommitténs 
ordförande som kallas miljökoordinator.  

Guvernörsrådet har diskuterat att-satsen och är eniga om att denna kommitté 
redan finns idag.  

• Att varje distrikt utser en miljökoordinator som deltar i den nationella 
miljökommittén  

Guvernörsrådet har diskuterat frågan och menar att det är upp till varje distrikt 
att själv besluta om man ska utse en miljökoordinator 

• Att varje distrikt i sin arbetsordning inför anvisningar för miljökoordinatorn, 
exempel finns i distrikt O.  

Guvernörsrådet har diskuterat frågan och anser som tidigare sagts inte att 
detta är en RM-fråga utan ska behandlas av respektive distriktsråd. 

• Att den nationella miljökommittén stödjer klubbarna i deras miljöarbete. 
Guvernörsråd och distriktsråd preciserar vid behov miljökommitténs arbete.  

I konsekvens med vad som tidigare sagts så anser Guvernörsrådet att detta 
inte är en fråga för RM.beslut. 

Guvernörsrådet föreslår riksmötet att motionen är besvarad 

Rapporten från aktivitetsgrupper, kommittéer och projektgrupper           
1. Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond                                               
2. Stiftelsen Lions Quest International Foundation, Sweden                             
3. Projektet Ukrainahjälpen                                                                                 
4 Global Membership approach                                                                        
5.Bring Quality to life                                                                                          
6. Water means life                                                                                              
7 Projektet stöd till de jordbävningsdrabbade i Turkiet 

GRO informerade om rapporterna 

 

 



§79 Kommande verksamhetsplan (Bil 120)                                               
vGRO Pia Rundberg presenterade kommande verksamhetsårs 
verksamhetsplan , GR föreslår RM 2023 besluta att fastställa föreliggande 
förslag till verksamhetsplan för MD 101, verksamhetsåret 2023 – 2024 

§ 80 Kommande verksamhetsårs budget (bil 121)                                    
VGRO föredrar det inkommande guvernörsrådets förslag till budget för 
verksamhetsåret 2023 – 2024. GR föreslår RM 2023 besluta att fastställa 
föreliggande förslag till budget för MD 101, verksamhetsåret 2023 – 2024. 

§ 81 Kommande verksamhetsårs nationella avgift                                    
VGRO föredrar det inkommande guvernörsrådets förslag till nationell 
medlemsavgift för verksamhetsåret 2023 – 2024. GR föreslår RM 2023 
besluta att fastställa den nationella medlemsavgiften för MD 101, 
verksamhetsåret 2023 – 2024, till 440:- max fyra myndiga familjemedlemmar i 
samma hushåll betalar 220:-, Medlem i studentklubb 220:- Ungdom under 30 
år 220:- 

§82 Beslut om ansvarsfrihet MD:s internationella hjälpprojekt                
För närvarande finns det inga internationella hjälpprojekt att redovisa och 
besluta. 

§83 Tillkommande ärenden-beslutsärenden                                              
Mattias Öberg och tar upp frågan om jordbävningskatastrofen i Turkiet och 
lämnar följande förslag till GR                                                                        -
MD startar en nationell insamling till förmån för jordbävningsoffren. De medel 
som inkommer till för detta ändamål till MD ställs till projektstyrelsen 
förfogande att disponera inom projektplanens mål                                                 
-att PDG Per Kranz skrivs in som medlem i projektgruppen.                              
-att få göra ett utskick till samtliga medlemmar med information om katastrofen 
och insamlingen                                                                            
Guvernörsrådet beslutar avslå förslaget om nationell insamling. 
Guvernörsrådet avslog Mattias förslag att medel skulle ställas till 
projektstyrelsens förfogande men biföll att Per Krantz skulle ingå i 
projektgruppen och att ett utskick skulle göras                                
Guvernörsrådet beslutar att anslå 100 000:- till projektet 

Förslagen gällande pengapåsen och katastrofberedskapen återremitterades  

§84 Övriga frågor-informationsärenden                                                    
Orkester Norden (Bil 122) GR noterar rapporten och lägger den till 
handlingarna 

§85 information i urval från GRO, IPGRO,VGRO och Controller samtliga ger 
korta muntliga rapporter 

§86 Nästa Gr-möte                                                                                         
det blir i samband med Riksmötet i Karlstad 



§87 Guvernörsrådet avslutas                                                                     
IPGRO Alf Göran Andersson riktar ett varmt tack till GRO Bengt Persson för 
ett mycket väl genomfört sammanträde 

 

 

 

 

Bengt Persson                                                          Alf Bakken 

Ordförande                                                               Sekreterare 

 

Justeras 

Klas Nilsson                                                             Anita Oremo 
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Rapport till GR5 från Lions Miljöjury 
 
Förslag till AU: 
Juryn föreslår att priset 2023 tilldelas Svensk Kolinlagring AB. I kassan fanns vid 
juryns möte ca 85 000 kr. Vi föreslår att prissumman sätts till 35 000 kr. 
 
 
Juryn konstaterar att endast tre förslag lämnats in. Två ytterligare lades till från tidigare år. 
Av dessa fem sorterades de två från tidigare år bort samt ett av årets förslag, då detta 
innebar att pengar skulle skänkas till en 90-organisation. 
 
Två av juryns ledamöter, den externa representanten och ordföranden, ansågs jäviga i ett 
av de två kvarvarande förslagen.  
 
Frågan om vi skulle föreslå ett pris för 2023 ställdes till de tre icke jäviga ledamöterna, 
som alla svarade ja. Deras beslut att föreslå Svensk Kolinlagring som pristagare 2023 var 
enhälligt. 
 
 
Det är uppenbart att juryn endast har inlämnade förslag att jobba med. För att hitta 
kandidater och skicka in fler förslag behöver fler klubbar och medlemmar vara engagerade 
i miljöfrågan. Då krävs en större aktivitet från guvernörsråd och distrikt.  
 
 
2023-02-07 Jan Eksvärd, Lions Knivsta, Sammankallande i Miljöjuryn. 
 
 
Bilaga: Motivering och bakgrundsinformation till 2023 års pris. 
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2023 föreslås Svensk Kolinlagring AB till Lions miljö och 
hållbarhetspris. 
 
Motivering: 
Det finns för mycket kol i luften och för lite kol i marken! Svensk Kolinlagring sammanför i 
sitt unika program jordbrukare som vill lagra kol och förbättra jorden med aktörer som 
vill betala för kolinlagring. Med mer kol kan marken hålla mer vatten och tål torka bättre. 
Det ger säkrare skördar och mer mat.  
Genom ett marknadssystem, ökad kunskap och kvalitetssäkring bidrar programmet till att 
jordbruk och andra aktörer kan stödja en utveckling inom planetens gränser.  
 
Lite mer info. 
Programmet om Svensk Kolinlagring släpptes i november 2022. Mer info finns på 
hemsidan: https://svenskkolinlagring.se  
I det test som genomförts under tre år har ca 40 jordbrukare, 4 universitet och 9 köpare 
deltagit. 
För att klara EUs och Sveriges klimatmål behöver både utsläpp minska och kolinlagring 
öka. Pristagarens program inte bara ersätter jordbrukare som odlar och brukar jorden för att 
kol lagras in. Samtidigt ska jordbrukarna i programmet minska gårdens utsläpp. Detta 
kontrolleras noga. Till en början är programmet åtgärdsbaserat, för att efter hand bli 
alltmer resultatbaserat. 
Den som köper kolinlagring betalar 1800 kr/ha till Svensk Kolinlagring. Bonden får 1 000 
kr/ha. 440 kr/ha går till mätningar, kontroll och administration och 360 kr/ha till en kol-
pool. Andra summor gäller för andra alternativ i programmet. 
Minimikravet är att minst 300 kg kol lagras in per ha och år. En vall binder ca 600 kg/ha 
och år. Om 450 kg kol/ ha lagras in per år under fem år, binds 2 250 kg kol eller 8 260 kg 
koldioxid/ha. Om 120 000 ha ingår i programmet binds 1 miljon ton koldioxid. Detta 
program kan genomföras praktiskt idag.  
Priset för utsläpp av koldioxid i EUs handelssystem är ca 100 € eller 1 080 kr/ton. Det 
motsvarar 1 100 kr för 300 kg kol. 
 
Svensk Kolinlagring var nominerade till Nordiska Rådets Miljöpris 2021 eftersom man 
jobbar för att “ställa om lantbruket till en mer miljö- och klimatvänlig praxis, och därmed 
skapa ett mer hållbart livsmedelssystem”. 
 
Svensk Kolinlagring samarbetar med ett finskt företag som under året kommer att ge ett 
webbaserat utbildningsprogram om kolinlagring och regenerativt jordbruk. Dvs ett 
jordbruk som inte tär på mark och andra resurser utan strävar efter att bygga upp dem. 
 
MiljöMatematik Malmö AB är företaget bakom Svensk Kolinlagring AB. MiljöMatematik 
åtar sig att minska sina egna absoluta växthusgasutsläpp med 50% till 2025 utifrån basåret 
2019. 
MiljöMatematik Malmö AB åtar sig också att 50% av dess leverantörer, sett till utsläpp 
inom inköpta varor och tjänster samt bränsle- och energirelaterade aktiviteter, skall ha 
science-based targets till 2025 utifrån basåret 2019. 



https://svenskkolinlagring.se/
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Lions Club International MD 101 SVERIGE 


Datum: 2023-01-31 


Lions Clubs International MD 101 Sverige – Geijersvägen 24 – 112 44  STOCKHOLM 


Rapport från Riksmöteskommittén 


Till GR5 


Rapport nr 4 2022-23 
RMK lämnar här rapport nr 4. 


NSR Borås 2023 


NSR genomfördes med hög nöjdhetsgrad hos deltagarna. Hotellet löste fint 


de hinder som renoveringen innebar eftersom konferensdelen inte blev 


färdig i tid. Hotellet bokade annan lokal och buss som körde emellan. Maten 


var mycket god och välgjord vid alla måltider. Den bokade Key Note Speakern 


var dessvärre tvungen att avboka pga sjukdom i mycket sent skede. Lyckligtvis kunde Nadim 


Ghazale, polis och känd från radions P1 Sommar och TV:s kriminalprogram komma. Alla 


seminarier uppskattades och målet ”Best NSR ever” kan nog sägas vara uppnått. Deltagandet 


var följande: Danmark 14 personer, Finland 11 personer, Island 10 personer, Norge 18 


personer, Sverige 26 och USA 2 personer, totalt 81 personer. 


Karlstad 2023 


Planeringen pågår för fullt. Viss oro för vikande 


deltagande är befogat på grund av t ex höga elkostnader hos dem som kan tänkas vilja komma. 


Lokalerna kan anpassas till behovet då stora salen Sola kan bytas till lokalen Lars Lerin. 


Halmstad 2024 


Inväntar kostnader för hybridmöte så att beslut kan tas huruvida det är möjligt. Utslaget över 


hur RM i Karlstad besöks kommer också påverka beslut om RM:s framtida utformning. 


Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard  Thorbjörn Bengtsson Annica Nordell Mattias Öberg 


RMK 
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Bil 105
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Rapport till AU4 
GR5,februari 2023 


Aktuellt beredskapslager hos MSB i Kristinehamn 
SÄNDNING MAT20256 
Det finns 16 stycken 12kvm familjetält och 80 filtar kvar av sändningen, som är slutredovisad 
till LCIF. Dessa fick inte plats i leveransen till Pakistan. 
 


SÄNDNING MAT21074 
Ankom till Göteborg 22-10-18 
320 12 kvm familjetält och 1600 filtar. 
Budget med dollarkurs 10.- 2 071 300.- 
LCIF Grant utbetalt 22-07-21 988 433.- 
Ej slutredovisad till LCIF ännu. 


Övriga aktiviteter 
Aktiviteten BQtL presenterades på NSR i Borås januari i år. Övriga nordiska länder inbjudes 
att deltaga i aktiviteten. 


Saldo 
Per den 21 januari 2023 finns det SEK 2 117 932.- på kontot, varav momsskuld på SEK 
412 000.- som skall betalas 13 februari 2023 


BQtL-KONTAKTPERSONER I DISTRIKTEN 
UTSEDDA: 
M, Anna-Lena Bohlin 
N, Pär Oremo 
O, Hans Catani. 
V, Leif Gustavsson 
S, vakant 
 
2023-02-07 
för BQtL 
 


Reino Wikström 
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Sten-Yngve Södergren, IPDG 101S – MD GST 101 
Mobil: 0703-206065     E-post: stenyngve@hotmail.com 


Rapport till GR5 2022-2023 - MD GST 


Då kort tid har förflutit sedan rapporten till GR4 så har det inte tillkommit så 


mycket nytt att rapportera, vill dock lyfta följande. 


Insamlingssiffror för Världsdiabetesdagen och kampanjen ”Hjälp 
Lions bota typ 1-diabetes” 


Som komplement till rapporten GR4 kan här presenteras de nationella 


insamlingssiffrorna för kampanjen, som ser ut enligt följande: 


Okt 5 gåvor 45 500 kr 


Nov 20 gåvor 229 119 kr 


Dec 18 gåvor 480 632 kr 


Totalt perioden:43 gåvor 744 251 kr 


Totalt för hela 2022 är 76 gåvor sammanlagt ca: 1 200 000 kr.  


Vad gäller inbetalda medel till distrikten så är dessa destinerade till både 


Barndiabetesfonden och till LCIF. 


Lions 75 år i Sverige 2023 


Informationsmaterial kommer att sammanställas och 


skickas ut till våra medlemmar. Jubileet kommer också 


att uppmärksammas i samband med årets Riksmöte. 


MyLion och MyLCI 


Lions kommer att få en ny webb portal. Det kommer bli viktigt att informera om att 


klubbar/medlemmar måste uppdatera sina uppgifter i god tid innan den nya 


portalen träder i kraft. Information om detta kommer att skickas ut. Denna 


information bör självfallet också DG ta med i sina kommande nyhetsbrev. 


Det kommer också att tas fram information och skicka ut kring varför vi ska 


använda MyLCI och MyLion, vi måste med andra ord sälja in det till våra klubbar 


och medlemmar, detta är den svåraste delen. Ett bra forum för att informera är 


våra zonmöten. Det gäller därför att ta fram ett enkelt och lättfattligt material som 


ZO kan använda och ha till hands. Frågan kommer att lyftas inom ramen för GAT 


och inom GST-teamet.  


Vad gäller nytt utbildningsmaterial för portalen så får MD GST återkomma tills vi 


vet hur den nya portalen ser ut och hur den är uppbyggd. 


Världsmiljödagen 5 juni 2023 


Tema för 2023 kommer vara vatten samt kampanjer och aktiviteter med syfte att 


samla in skräp, material kommer att komma allt eftersom under våren. 


Genomförda möten 
MD GST kommer under v.6 genomföra ett digitalt zoommöte tillsammans med 


distriktens GST. Detta för att planera upp inför vårens kommande aktiviteter. 


Sölvesborg, 2023-02-07 


Sten-Yngve Södergren, MD GST 101 
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https://www.lionsclubs.org/sv/resources-for-members/digital-products/portal-updates?utm_source=Eloqua&utm_campaign=PRO_EN_LionPortalBOD_1025720845&utm_medium=email&elqTrackId=641C95B31B01E13EDC58F8D144D01566&elq=121840def26c41c792bb2ba9a195a713&elqaid=27951&elqat=1&elqCampaignId=3725
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Rapport New Voices inför AU 4/Guvernörsrådsmöte 5 


New Voices har haft zoom-möte den 8 januari 2023.  
Deltagarna diskuterade hur planerna såg ut inför våren 2023 och delade information från de 
distrikt som deltog.  


Temat för vårt möte var också att informera om hur vi bemöter media och vad vi bör tänka på 
vid kontakt med media. Vi diskuterade också hur ett pressmeddelande kan se ut och vad som är 
viktigt att tänka på när vi utformar och skriver pressmeddelandet. 


Den 16 februari 2023 har New Voice Europe Team inbjudit till zoom-möte, temat är ”Coaching 
and Mentoring”.  


Vi planerar också för vårt 5:e zoom-möte tillsammans med New Voices från de svenska 
distrikten, den 12 mars 2023. Andre vice DG, Anders Rendik, är inbjuden att tala om hjälpen han 
förmedlar till Ukraina. 


Vellinge som ovan 


Eva Persson 
MD New Voices 
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Minnesanteckningar från styrgruppen för Water Means Life 
Datum: den 6 februari 2023 


Plats: IKEA Borlänge 


Tid: 17:00-18:00 


Närvarande  


Lennart Pettersson  


Kim Alvelius  


Mursal Isa 


Punkter att diskutera 


Borrningen har uppnått första steget för första betalningen 


Den 9 januari fick vi fakturan för första delbetalningen. Inbetalningen för oss tog lite längre 
på grund av komplikationer hos banken för att genomföra transaktionen.  


Den 2 februari genomfördes transaktionen efter att vi skickade in kompletterande uppgifter 
till banken.  


Ny kompressor och borrkrona är på gång till området för att borrningen ska kunna fortsätta.  


Ekonomi 


Första betalningen är klar, nästa betalning blir efter att de hittat vatten.  


Rapporter 


Vi har skrivit och skickat en rapport till LCIF.  


Vi har skrivit och skickat en till Guvernörsrådet.  


Framtiden 


Vi ska deltaga på riksmötet i Karlstad den 12 och 13 maj.  


Vi ska skicka en artikel till de lokala tidningarna i Dalarna. Om att det tredje borrhålet att 
påbörjats.  


Vi ska skicka en artikel till LIONS tidningen.  


Vi ska återkoppla till Aftonbladet för att informera om att projektet fortfarande är aktivt.  
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Skapa ny uppdaterad information till alla medlemmar. Skickas till Cynthia för godkännande.  


Uppföljning på tidigare borrhål 


Enligt projektets vision har insatserna för hjälp för självhjälp medfört följande utveckling.  


I Hamure har de installerat solceller för att pumpa upp vattnet.  


I Beeli Wacatay har de byggt till ytterligare ett vattentorn mitt i byn som förser vatten för 
byborna. Borrhålet är försett med solceller för att förse de båda vattentornen.  


Dessa lokala insatser kommer att minska bybornas kostnader då de inte behöver diesel för att 
pumpa upp vatten.  


Nästa möte 


Måndag den 6 mars klockan 17:30. 


 


Styrgruppen för Water Means Life 
Lennart Pettersson Kim Alvelius  Mursal Isa 
Projektordförande Projektledare Vice projektledare 
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Rapport från LEO-koordinator 
 


Inget nytt att rapportera från LEO. Vi kommer att ha ett TEAMS-möte söndagen den 19/2. 


 


Britt Nilsson 


230215 


 








2022-2023 


       Rapport till GR5 2022–2023 från Marknadsföringskommittén 


Under januari och februari har det varit ett intensivt arbete med pressreleaser, 
genom Mynewsdesk, och utskick med information till klubbar och medlemmar 
angående elverk, Ukraina och Turkiet.  


Samtidigt har vi arbetat med att få ordning på MD´s facebooksida. Där har vi också 
lagt ut möjligheten att via QR-kod skänka pengar till Lions hjälpfond för Ukraina 
och Turkiet. 


Vi har också tagit fram en logga för Lions i Sverige 75 år. 


I början på oktober sände vi till samtliga klubbar ut ett underlag för en aktivitets-
/marknadsföringsplan. Tanken var att klubbarna skulle fylla i sina uppgifter och 
skicka in. Syftet med underlaget var att få klubbarna att göra en genomgång av 
sina aktiviteter under ett år och tänka efter hur man skulle aktivera och 
marknadsföra klubben. Klubbarna verkar tyvärr inte ha förstått budskapet trots det 
medföljande brev (se bilaga) och exempel på hur planen skulle fyllas i. När sista 
datum passerat hade endast sex klubbar sänt in sin ifyllda plan. Vi har därför lagt 
detta åtsidan utan vidare åtgärd. 


Arbetet med vår nya hemsida pågår. Meningen är att vi i samband med GR5-mötet 
ska kunna uppvisa ett förslag på förstasida. 


Marknadsföringskommittén 


PDG Ralf Melin LC Saltsjöbaden 
Kristina Klempt   LC Upplands Väsby 
Valter Kroon   LC Älmhult 
Ulf Ström LC Oxelösund 
Kjell Höddelius.            LC Linköping/Valla 
Lars Kuntze         LC Oxelösund, Ordförande 
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Nacka 2023-02-18 


ID Mats Granaths rapport från LCI till GR 5, 2023. 


I egenskap av Internationell Direktor, -andraårs, har jag sedan GR 4; 


Genomfört seminariet ”Lions Strategic Plan and Marketing Tools” vid NSR i  Borås den 20-21 


januari tillsammans med LCI Manager Jennifer Mach samt rapporterat om det 


internationella arbetet med beslut och diskussioner från samtliga LCI kommittéer i min ”ID 


rapport” vid NSR. 


Efter varje LCI styrelsemöte skriver jag, i transparensens anda, en personlig rapport vilken 


distribueras till skandinaviska Lions för att läggas på hemsidor. De finns på svenska, engelska 


och finska.  


En utförlig rapport från genomförandet av Europa Forum i Zagreb 27–29 oktober 2022 finns 


på MD hemsida.  


Jag har deltagit vid firandet av LC Avestas 70 års jubileum den 28 januari och överlämnat dels 


en donation till LCIF från MD 101, dels en personlig gåva.  


Den 1 februari deltog jag vid ett gemensamt styrelsemöte (jointmeeting) med LCI och LCIF. 


Kommande LCI styrelsemöten; 


- Belfast, Irland 13–17 mars


- Boston, USA 3–7 juli


- Den Internationella Kongressen i Boston LCICon 7–11 juli


Varje LCI styrelsemöte förutsätter inläsning och förberedelser samt förberedande 


kommittémöten. Marketing Committee har ett virtuellt möte den 20 februari inför LCI 


styrelsemöte i Belfast. 


Planerade MD och distriktsbesök under våren 2023; 


- England MD 105 Distrikt SW 23–26 mars


- Estland SD 120 13-16 april


- Finland MD 107 Distrikt E 4–7 maj


- Island MD 109 18-21 maj


- Eventuellt besöka Rumäniens Distriktsmöte i maj.
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I samråd med President Brian Sheehan planerar jag en serviceresa 11–18 juni från Ungern till 


Ukraina med transport av förnödenheter genom Lion 2VDG Anders Rendiks försorg samt att, 


om möjligt, besöka Lions från Ukraina. Flera Lions har anmält sitt intresse för att delta vid 


denna serviceresa.  


Säkerhetsfrågan är avgörande vad gäller möjligheten att passera gränsen till Ukraina.  


 


 


Välkommen att kontakta mig för frågor eller förslag. 


We serve - “Together We Can” 


 


Mats Granath, Internationell Direktor 2021–2023 


Ordförande LCI Audit Committe 


Vice ordförande LCI Marketing Committee 


Ordförande Supervisory Committee EF Zagreb 2022 


LC Tyresö 


id@lions.se 


070-874 96 64 



mailto:id@lions.se
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Rapport till GR5 
Projektkoordinatorn 
 
Yttrande angående projektet ”Sveriges Lions Turkiet- och Syrienhjälp. Katastrofhjälp till de 
familjer som drabbats av jordbävningen”. 
 
Under 13 – 14.2(som bör betecknas 13.2): 
 
Texten ”Projektstyrelsen kan ansöka om ytterligare medel från denna insamling” bör ändras 
till:  
”Projektstyrelsen kan disponera inkomna medel från denna insamling för hjälp till drabbade 
av jordbävningen i Turkiet och Syrien. Åtgärder redovisas till Guvernörsrådet.” 
Orsaken till förslaget är att projektstyrelsen ska kunna planera och sätta in snabba åtgärder 
beroende på kontoställningen. 
 
Med denna ändring förordas att projektplanen tillstyrkes. 
 
 
Linköping februari 2023 
 
Per Krantz 
Projektkoordinator  
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VERKSAMHETSPLAN 
MD-101 SVERIGE 
VERKSAMHETSÅRET 2023-2024 
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Undertecknade, guvernörsrådets ordförande (GRO) samt distriktguvernörer, har bestämt att arbeta 
huvudsakligen inom fem viktiga områden under verksamhetsåret 2023-2024 
 
 
 
SYNLIGGÖRA LIONS PÅ KLUBBNIVÅ 
 
MEDLEMSUTVECKLING 
 
MENINGSFULLA AKTIVITETER -ENGAGEMANG 
 
KOMMUNIKATION 
 
MILJÖ 
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ETT MILJÖTÄNK SKALL GENOMSYRA ALL VÅR VERKSAMHET INOM LIONS 
Miljö är en viktig del av vårt arbete – och bör attrahera ungdomar. Vi skall bla resa mindre, 
köra bil mindre, samåka, kranvatten vid möten. Flera klubbar arbetar idag med olika projekt 
och det skall uppmuntras samt vidareutvecklas. 
 
 
SYNLIGGÖRA LIONS PÅ KLUBBNIVÅ 
Till hjälp har vi zonerna och Marknadsgruppen samt alla klubbar som ordnar lokala 
aktiviteter. 
Målet är att ”alla” skall känna till Lions – vad Lions är och står för. 
Vi uppmuntrar samarbete mellan zonerna för att känna stolthet för det fantastiska 
hjälparbete som sker inom Lions. 
Vi uppmuntrar varandra att ta kort vid projekt och events, som man kan använda i artiklar, 
tidningar och sociala medier. 
 
Tillsammans kan vi! 
 
All verksamhet i Lions går ut på att hjälpa människor och människor i nöd. 
Det gäller lokalt, nationellt och internationellt.  
Alla skall vara säkra på att hundra procent går fram via våra Lionskanaler och Lionsvänner. 
Inget av insamlade medel används till administration. När nya behov uppstår så hittar vi på 
en ny Aktivitet. 
Verksamheten, som Lions bedriver, är aktiviteter som borde locka ledare till Lions och även 
vara attraktivt för nya medlemmar.  
 
Vi behöver fler händer för att hjälpa till. 
 
 
MEDLEMSUTVECKLING 
Målet är att öka Lions medlemsantal och att samtliga medlemmar kan marknadsföra och 
informera om Lions. 
Vi skall verka för att samtliga klubbar får utbildning i sociala medier, tex Facebook och 
hemsidor. Vi kommer att verka för utbildning i Lionskunskap och att denna sprids i distrikt 
och klubbar. 
Skapa intresse från alla klubbar att ta del av aktiviteten genom att ge kunskap om  
Vad - Varför -Hur 
 
En stor del av vårt kommande arbete är att behålla medlemmar. 
Vi värnar om våra nya medlemmar med hjälp av mentorskap i klubben. 
Medlemmarna skall trivas i sin klubb – Träffas – Trivas -Tjäna 
 
Vi arbetar för att vända medlemstappet! 
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Vi uppmuntrar klubbarna att ta råd och hjälp av hedersrådet, som består av mycket erfarna 
och kunniga ledare. Några kan inte göra allt, men tillsammans kan vi göra mycket. 
När många hjälps åt med det som de kan bistå med, så kommer vi att nå fantastiskt långt. 
 
Vi skall även arbeta med kompetensutveckling. Vi behöver utbildade ledare men även 
utbildning i tex sociala medier. Både för att genomföra bra digitala 
möten med även för vår marknadsföring. Syns vi inte – så finns vi inte. 
 
Alla klubbar bör arbeta för att utveckla LEO och förhoppningsvis kunna starta nya LEO 
klubbar. Vi bör även arbeta med att Leos blir Lionsmedlemmar. 
 
 
MENINGSFULLA AKTIVITETER -ENGAGEMANG 
Serviceaktivitetsansvarig (GST) ger klubbarna information, stöd och material i god tid för 
varje planerad aktivitet med hjälp av marknadsgruppen. 
Målet är att alla klubbar ska delta.   
 
KOMMUNIKATION 
Om man inte pratar med varandra – stannar organisationen upp. Vi arbetar för en tydlig och 
transparent kommunikation mellan MD och zonen och klubbarna. 
Även hemsidor och Facebook är viktiga medier  
 
Via zon och GAT-teamet vill vi åstadkomma olika serviceaktiviteter varav en del är att finnas 
på plats om en klubb vill ha råd eller stöd och kunna ge råd eller även hjälp. Det finns många 
inom Lions, som kan hjälpa till med råd om en klubb får problem och eventuellt tänker lägga 
ner. 
 
 
Multipeldistriktets GAT-TEAM består av GMT (medlemsutveckling) GST (aktivitetsansvarig) 
GLT (ledarutveckling) New Voice (samarbetar med GMT för att rekrytera medlemmar från 
underrepresenterade grupper, tex kvinnor, yngre vuxna) 
 
GRO är samordnare för MDs GAT-team 
 
GST är sammankallande för GAT-teamet som skall leda medlemsutvecklingen 2.0. Ansvarar 
för att de nationella och distriktets insamlingsaktiviteter blir kända och genomförda via 
distriktens GAT-team på medlemsnivå i klubbarna. Skall uppmuntra deltagande på nationella 
och internationella insamlingar. 
GMT tillsammans med New Voices ansvarar för att det finns rekryteringsmaterial för 
klubbarna och dess medlemmar, så vi får nya medlemmar och Lions blir en välkänd 
organisation. GMT tillsammans med samtliga Lions ansvarar för att starta nya klubbar eller 
klubbfilialer. 
GLT ansvarar för att det finns kunniga Lions och att det finns engagerade ledare till att 
besätta posterna i Lions organisation från klubb till distrikt och stödja MD. 
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Volontärer kan medverka i klubbarna vid särskilda aktiviteter. Ett projekt/aktivitet där 
ungdomar är involverade i klubbens arbete, kan vara en bra inkörsport att bli en Lions. 
 
LCIF 
 
Här arbetar vi tillsammans genom följande steg:  
 
Steg 1 att öka kunskapsnivån i alla led från GR, Distrikt, och ZO samt till klubbarna där 
egentligen den viktigaste delen i organisationen finns. Klubbarna är ju vår förlängda arm. 
Det är där som absolut största arbetet genomförs för att ge bidrag till LCIF. 
 
Steg 2 att få ett fungerade team i koordinatorernas arbete för att tillsammans nå de 
uppsatta målen som vi ska arbeta fram i teamet.  
 
Steg 3.DC skapar sändlista till klubbarnas Koordinatorer så att information som är aktuell  
snabbt kommer ut i verksamheten. Den listan ska naturligtvis även inkludera ZO samt DG. 
vDG .2 vdg. samt distriktets GST.  
 
Sammanfattning: 
Om vi kan fullfölja dessa mål som är uppställda i planen så kommer kunskapsnivån 
förhoppningsvis att öka vad gäller LCIF totalt sett i LIONS. 
 
 
Lions forskningsfond se respektive distrikt 
 
Ungdomsverksamheten – att ta emot och kunna skicka ut ungdomar till andra länder är en del av 
distriktens arbete. Även här behövs mer information till alla klubbar. Alla skall ha information om 
kommande läger och även kunna skriva ansökningar. 
 
Lions Quest, som numera arbetar under namnet TILLSAMMANS. Ett viktigt förebyggande arbete 
främst till unga. Vi skall vända oss till skolor, föreningar och idrottsföreningar. 
 
Lions mot narkotika. Vi fortsätter att stödja verksamheten göra en viktig insats mot droger. 
 
Servicehundar – Lions skall under året undersöka möjligheten att försöka hjälpa familjer, som ej 
själva har möjlighet, att få en assistanshund 
 
Katastrofberedskapen – skall snabbt kunna ge hjälp vid inträffade katastrofer. Vi skall även arbeta 
med att ge information till klubbarna om utbetalningar från fonden. 
 
Sverige Lions hjälpfond – detta är en stiftelse, som har ett 90-konto och skall användas av 
allmänheten för diverse insamlingar. Alla klubbar skall kunna informera om denna fond och fonden 
skall ge information om utbetalningar. 
 
BQTL även kallad Tältaktiviteten. En stor och uppmärksammad aktivitet inom Lions. Varje distrikt 
bör ha ett tält för att användas vid olika aktiviteter. Tälten lagras och skickas ut via MSB, 
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Kristinehamn. Lions utbildar tillsammans med MSB Lionsmedlemmar, som åker med tälten och lär ut 
att sätta upp dem. 
 
Water Means Life  
Våren 2020 togs beslut om nationell insamling för projektet Water Means Life. 
Insamlingen är avsedd för vattenborrning i Somalia. 
Det första hålet i byn Beeliwacatay tog en del tid, men gav goda erfarenheter för 
fortsättningen. 
Nu är det andra borrhålet, som ligger i Hamure, färdigt. 
Man har påbörjat även det tredje borrhålet och vi samarbetar för att det skall bli fler. 
Lions Sverige har bekostat båda borrhålen med ekonomiskt stöd från LCIF(Lions Clubs 
International Foundation). 
 
Riksmöteskommittén skall samarbeta med GRAU och GR och genomföra riksmöten, där 
samtliga medlemmar kan delta.  
 
NSR – samarbete mellan de nordiska länderna. Är ett forum för erfarenhetsutbyte och 
stärka sammanhållningen. För närvarande utreds om de baltiska länderna skall få bli 
medlemmar. Detta samarbete skall uppmuntras och informeras om.  
 
Europaforum – samarbete mellan de europiska länderna.  Här träffas tex representanter, 
för YED (YCEC) från Europa deltar, och där även Japan och Mexico är med. 
Det är här Lions och Leos samlas för att dela sina erfarenheter och berättelser om 
hjälpinsatser.  
 
 
 
 
 
 
 








Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2023-2024 
Lions Clubs lnternational MD 101 
Administrativ Årsbudget 2023-2024 
Antal medlemmar 7100 338 7100 
Medlemsavgift 440/220 
Intäkter 
Nationella avgifter 3 004100 
Försäljning 275 000 
Handboken 0 
Tidningen "Lion" 145 600 
Stim/Sami 218 327 
Annonsförsäljning The Lion 0 
VDG-utbildning 50 000 
LCI ers. Porto 7 500 
LCI ers. ZO-utbildning 0 
LCI ers. RLLl-utbildning 105 000 
Convention Resenärer 0 
Vidarefakt. NSR Kostnader 0 
LCI ers. PR stöd 0 
LQ Administration 48 000 


3 853 527 


Kostnader 
Varor -170 000 
Guvernörsrådsordförande -49 200 
Vice Guvernörsrådsordförande -22 750 
Guvernörsrådsmöten -160 000 
Arbetsutskottet -45 500 
IT 0 
Riksmöten -325 000 
Nordiskt samrådsmöte/NSR -180 000 
Europaforum -80 000 
Convention -95 000 
övriga kommitter -43 000 
NewVoices -5 000 
GLT -15 000 
GMT -15 000 
GST, IR/HJ, BQtL -15 000 
ZO-Ubildning 0 
VDG utbildning -78 000 
RLLI utbildning -140 000 
Medlemsutv. Kampanj 0 
Ungdomskommitten 0 
Riksvalnämnden -10 000 
Hedersrådet -6 000 
Riksmötes gruppen -40 000 
PR. Verksamhet 0 
Tidningen "Lion" -208 000 
Stim/Sami -218 327 
Handboken 0 
Personal -1 352 350 
Administration -619 280 
Summa Kostnader -3 892 407 
Resultat före avskrivningar I -38 880 
Kostnader för avskrivningar och avsättningar 0 
Finansiella intäkter och kostnader 69 210 
Extraordinära intäkter och kostnader (IP Visit ) -30 000 


Resultat I 330 


1. Nationella avgifter baserat på 7100 medlemmar.
2. Bruttointäkt av varuförsäljning.
3. Bruttointäkt av Handboksförsäljning.
3. Ersättning med 2.00 USD/medlem för 2st nummer (USD 1,00 = SEK 10,40). 
4. Bruttointäkt
5. Annonsförsäljning tidningen Lian 
6. Schablonmässig avgift för VDG utbildningar


7. Varuinköp.


8. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers. 


9. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers. 


10. Redaktörs-, tryck- och distibutionskostnad.
11. Kostnad till Stim/Sami
15. Tryckkostnad för Handboken
12. Lönekostnader inkl. socialakostnader samt kostnadesersättningar.
13. Driftskostnader av MD:s kontor,revision,förvaltning samt oförutsedda kostnader.


A). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget. 
B). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften till 440,00 
För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 440,00 per år. 
Upp till ytterligare fyra kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar 220,00 per år. 
C). Medlem i studensklubb betalar 220,00 per år. 
D). Ungdom under 30 år betalar 220,00 per år. 
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Lions Club International MD 101
01/02-2023 -  28/02-2023


IB IB Utfall UB


Tillgångar Årets början Perioden Perioden Perioden


Kundfordringar 56 021 1 738 343 -1 418 382 319 961


Avräkningar -20 440 -82 199 -286 500 -368 699


Upplupna intäkter 312 986 460 533 0 460 533


Likvida medel 2 716 2 716 0 2 716


SEB 7 763 739 7 964 139 2 193 650 10 157 789


Marginalen 950 000 950 000 0 950 000


Lannebo, Corp. Bond A 3 330 184 3 330 184 0 3 330 184


SBAB 3 000 000 3 000 000 0 3 000 000


Landshypotek 3 000 000 3 000 000 0 3 000 000


Summa 18 395 206 20 363 717 488 768 20 852 484


Övriga tillgångar -59 074 -250 795 3 977 -246 818


Summa tillgångar 18 336 132 20 112 922 492 744 20 605 666


Skulder


Uppl kostnader/intäkter -110 760 -80 094 3 786 -76 308


Leverantörsskulder -575 592 -105 656 -280 637 -386 293


Avsättning ID kandidat -76 506 -76 506 0 -76 506


Skatter -28 028 -28 028 209 -27 819


Uppl semesterskulder -144 430 -144 430 0 -144 430


S:a kortfristiga skulder -935 316 -434 715 -276 642 -711 356


Projekt -14 720 161 -15 287 406 -745 161 -16 032 566


Lions Quest -394 671 -316 061 61 320 -254 741


Barndiabetes -151 889 -429 862 -45 719 -475 581


RM regl fond -221 655 -221 655 0 -221 655


S:a proj o avsättningar -15 488 375 -16 254 984 -729 560 -16 984 543


Eget kapital -1 000 000 -1 000 000 0 -1 000 000


Balanserade vinster/förluster -1 486 415 -1 486 415 0 -1 486 415


S.a eget kapital -2 486 415 -2 486 415 0 -2 486 415


Tidigare års resultat 573 975 573 975 0 573 975


Periodens resultat 0 -1 510 784 513 457 -997 326


S:a skulder o Eget kapital -18 336 132 -20 112 922 -492 744 -20 605 666
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Lions Club International MD 101


2022-23 2022-23 2022-23 2022-23 2022-23 2022-23


01/02.2023  - 28/02.2023 FEBRUARI FEBRUARI Ackumulerad Ackumulerad ÅRS ÅRS


Utfall budget Utfall budget Prognos budget


Intäkter


Nationella avgifter 0 0 3 306 660 3 340 709 3 306 660 3 340 709


Försäljning  6 405 22 500 145 130 180 000 235 130 270 000


Handbok 225 0 59 575 68 000 59 575 68 000


The Lion 0 0 80 634 70 980 149 794 140 140


Stim/Sami 0 218 327 0 218 327 218 327 218 327


Annonsförsäljning Tidn Lion 0 0 0 10 000 10 000 20 000


VDG-utbildning 0 0 0 0 25 000 25 000


LCI ers. Porto 1 499 625 6 908 5 000 9 408 7 500


Vidarefakt. YE kostnader 0 0 0 0 0 0


LCI ers. ZO-utbildning 0 0 0 0 0 0


LCI ers. RLLI-utbildning 18 000 0 41 381 105 000 106 381 105 000


Convention Resenärer 0 0 0 0 0 0


Vidarefakt. NSR Kostnader 0 10 000 0 20 000 25 000 25 000


Vidarefakt. RM Kostnader 0 0 0 0 0 0


Vidarefakt. EF Kostnader 0 0 0 0 0 0


LCI . Women In Lions 0 0 0 0 0 0


LCI ers. PR stöd 0 0 0 12 500 12 500 25 000


LCI GLT / GMT Area Training 0 0 0 0 0 0


LCI GST 0 0 0 0 0 0


Anm. Avg. seminarier 0 0 0 0 0 0


LQ Administration 0 4 000 32 000 32 000 48 000 48 000


AF Bidrag 0 0 0 0 0 0


Övr ersättningar o intäkter 1 0 4 0 4 0
Summa intäkter 26 130 255 452 3 672 291 4 062 516 4 205 778 4 292 676


Kostnader


Varor -18 795 -15 833 -114 746 -126 667 -178 079 -190 000
GRO -10 732 -5 000 -25 957 -40 000 -45 957 -60 000
VGRO -8 759 -2 917 -15 113 -23 333 -26 780 -35 000
GR -18 014 -7 500 -103 981 -60 000 -133 981 -90 000
AU -6 444 -3 000 -22 657 -24 000 -34 657 -36 000
IT 0 -1 250 0 -10 000 -5 000 -15 000
RM -275 000 0 -275 000 -275 000 -315 000 -275 000
NSR -72 015 0 -81 302 -180 000 -131 302 -180 000
EF 0 0 -71 849 -50 000 -71 849 -50 000
Convention 0 0 -56 197 -85 000 -56 197 -85 000
Övriga Kommittér -12 744 -2 750 -17 160 -22 000 -34 660 -43 000
New Voices 0 -1 667 -7 512 -13 333 -14 179 -20 000
GLT 0 -3 333 -4 344 -26 667 -11 011 -40 000
GMT 0 -3 333 -3 808 -26 667 -10 475 -40 000
GST, IR/HJ, BQtL 0 -4 167 -4 641 -33 333 -14 641 -50 000
ZO-Utbildning 0 0 0 0 0 0
VDG-Utbildning 0 -6 500 -94 189 -52 000 -120 189 -78 000
RLLI -Utbildning -3 512 0 -3 512 -140 000 -143 512 -140 000
Medlemsutveckling 0 -3 333 0 -26 667 -13 333 -40 000
YE 0 -833 -2 265 -6 667 -5 598 -10 000
RVN 0 0 -1 638 -13 200 -8 238 -19 800
Hedersrådet 0 -1 000 -792 -8 000 -4 792 -12 000
Riksmötes gruppen 0 -3 333 -9 998 -26 667 -23 331 -40 000
PR 0 -4 167 -2 963 -33 333 -19 630 -50 000
The Lion 0 0 -138 371 -105 875 -244 246 -211 750
STIM/SAMI 0 0 -198 474 -218 327 -233 474 -218 327
Handboken 0 0 -57 859 -68 000 -57 859 -68 000
Personal -108 794 -110 337 -901 449 -882 695 -1 318 858 -1 300 105
Administration -4 778 -61 978 -418 191 -346 427 -684 038 -609 940
Summa kostnader -539 587 -242 232 -2 633 968 -2 923 857 -3 960 866 -4 006 922


Resultat före avskrivningar -513 457 13 220 1 038 323 1 138 659 244 912 285 754
Kostnader för avskrivn o avsättn 0 0 0 0 0 0
Finansiella intäkter och kostnader 0 1 000 0 8 000 23 000 12 000
Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 -40 996 -30 000 -40 996 -30 000


-513 457 14 220 997 327 1 116 659 226 916 267 754


Resultat -513 457 14 220 997 327 1 116 659 226 916 267 754


2023-03-01 / BL


Intäkter


STIM / SAMI 218 327


RLLI 65 000


LQ Adm 0


Kostnader 0


RM 0


NSR -50 000


RLLI -140 000


STIM -35 000


0


1 055 654 1 116 659 -61 005


Avvikelser i förhållande till BUDGET
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BOKF.ÅR (flera objekt)


IB


Värden 2022-07-01


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 838 984,00 2 024 570,44 185 586,44


2806 Proj LEO 593 378,25 1 150 549,01 557 170,76


2807 Proj Orkester Norden 470 266,91 533 632,87 63 365,96


2808 Proj Katastrofberedskap 13 945 261,51 14 969 657,93 1 024 396,42


2809 Proj Tält/BQtL 20 437 067,74 21 317 151,87 880 084,13


2813 Proj Ungdomsläger 609 457,40 722 617,87 113 160,47


2815 Proj Funktionsnedsatta 4 461 695,25 6 474 798,03 2 013 102,78


2816 Proj Pengapåsen 8 894 868,24 11 497 170,05 2 602 301,81


2817 Proj NSR Norden 3 331 651,79 3 748 304,05 416 652,26


2826 RF/Barndiabetes 8 407 495,82 8 559 385,00 151 889,18


2832 Lions Quest 1 431 085,63 1 825 756,48 394 670,85


2849 Lions Miljöpris 251 816,13 316 514,00 64 697,87


2851 Water Means Life 3 125 259,97 4 914 197,10 1 788 937,13


2852 NSR - Trauma-centers 2 883 560,41 2 905 955,40 22 394,99


2854 LCI PR Grant 38 752,88 106 355,27 67 602,39


2855 Ukraina 1 718 706,80 6 592 159,97 4 873 453,17


Totalsumma 72 439 308,73 87 658 775,34 15 219 466,61


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00


BOKF.ÅR 2022-2023


UTFALL


Värden 2207-2302


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 13 250,00 13 250,00


2806 Proj LEO 18 733,97 65 445,00 46 711,03


2807 Proj Orkester Norden 39 343,19 32 621,00 -6 722,19


2808 Proj Katastrofberedskap 465 792,71 484 544,00 18 751,29


2809 Proj Tält/BQtL 1 996 420,73 4 119 452,02 2 123 031,29


2813 Proj Ungdomsläger 925,00 -925,00


2815 Proj Funktionsnedsatta 100,00 140 314,00 140 214,00


2817 Proj NSR Norden 175 428,18 79 840,00 -95 588,18


2826 RF/Barndiabetes 323 692,00 323 692,00


2832 Lions Quest 259 230,00 119 300,00 -139 930,00


2849 Lions Miljöpris 6 158,00 39 765,00 33 607,00


2851 Water Means Life 972 696,74 591 893,00 -380 803,74


2852 NSR - Trauma-centers 17 166,08 2 890,00 -14 276,08


2854 LCI PR Grant 66 994,00 -66 994,00


2855 Ukraina 1 230 598,15 1 022 851,13 -207 747,02


2856 Jordbävning 538 823,92 257 800,00 -281 023,92


Totalsumma 5 788 410,67 7 293 657,15 1 505 246,48


0,00


0,00


0,00


0,00


BOKF.ÅR (Alla)


UB


Värden 2023-02-28


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 838 984,00 2 037 820,44 198 836,44


2806 Proj LEO 612 112,22 1 215 994,01 603 881,79


2807 Proj Orkester Norden 509 610,10 566 253,87 56 643,77


2808 Proj Katastrofberedskap 14 411 054,22 15 454 201,93 1 043 147,71


2809 Proj Tält/BQtL 22 433 488,47 25 436 603,89 3 003 115,42


2813 Proj Ungdomsläger 610 382,40 722 617,87 112 235,47


2815 Proj Funktionsnedsatta 4 461 795,25 6 615 112,03 2 153 316,78


2816 Proj Pengapåsen 8 894 868,24 11 497 170,05 2 602 301,81


2817 Proj NSR Norden 3 507 079,97 3 828 144,05 321 064,08


2826 RF/Barndiabetes 8 407 495,82 8 883 077,00 475 581,18


2832 Lions Quest 1 690 315,63 1 945 056,48 254 740,85


2849 Lions Miljöpris 257 974,13 356 279,00 98 304,87


2851 Water Means Life 4 097 956,71 5 506 090,10 1 408 133,39


2852 NSR - Trauma-centers 2 900 726,49 2 908 845,40 8 118,91


2854 LCI PR Grant 105 746,88 106 355,27 608,39


2855 Ukraina 2 949 304,95 7 615 011,10 4 665 706,15


2856 Jordbävning 538 823,92 257 800,00 -281 023,92


Totalsumma 78 227 719,40 94 952 432,49 16 724 713,09


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00
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GST aktiviteter inför Världsmiljödagen den 5 juni 2023 
Förslag från MD - Miljö 
 
Hur skall vi kunna visa och marknadsföra Lions MD 101 och även som en MILJÖMEDVETEN 
ORGANISATION. Genom tidigare diskussioner så har vi slagit fast att hållbarhet borde genomsyra vår verksamhet 
även när det gäller miljö. En del av det avgörande för långsiktig hållbarhet är tillgången på vatten och främst rent 
vatten. Ur flera aspekter blir miljön även kopplad till social hållbarhet. 
 
Var och när syns vi som ”Lions” som mest, jo när vi samlar in medel till vår hjälpverksamhet. 
Tanken är att ni som klubb genomför någon aktivitet under våren i ert närområde som gör att ni är många som syns 
och gör något kopplat till ”miljö”. Genomförs gärna under perioden april – juni. Har ni som klubb genomfört någon 
aktivitet som passar in på temat tidigare under verksamhetsåret så använd er av det. 
Önskvärt är sedan att klubbarna i MD 101 i samverkan lägger ut detta via hemsidor och sociala medier i anslutning 
till Världsmiljödagen den 5 juni. Chansen är då större att media och samhället snappar upp det hela. 
 
Här kommer några förslag/exempel/möjligheter som ni kan ha hjälp av när det gäller att genomföra en aktivitet. 
Det är viktigare att vi gör något även i samverkan med någon lokal förening eller liknande än att vi inte gör något. 
Viktigt dock att vi inte tar bort ekonomiska möjligheter för föreningar och skolar. Samverka hellre. 
• Samla in skräp. Allt från att rensa vägområden till att vara behjälplig med att hämta saker från personer som 


inte själva kan ombesörja det hela. Samarbeta och/eller stöd gärna föreningar och skolklasser som redan är 
engagerade i detta. 


• På ett antal platser samverkar Lionsklubbar redan med ex. vis Håll Sverige Rent. 
• ”Städning” av vattendrag, sjöar och kustnära områden.  


Här finns redan flera bra exempel några av dem är: 
o LC Borgholms rensning av skräp från Östersjön som sedan användes till ett konstverk ” Fisken”. 
o Distrikt 101-S och dess klubbars engagemang i Hanöbuktsprojektet. 
o LC Saltsjöbadens magnetfiske = få upp metallskrot från vattnet med hjälp av magneter. 
o Ett antal klubbar har samarbetat med dykare och rensat vattendrag. 


• Plantering av träd (skog). Bidrar till att skapa kolsänkor. 
• Samverka med ”markägare” och plantera växter som är viktiga pollinatörer. 
• Bygga fågelholkar och/eller insektshotell som sedan både kan sättas upp på lämpliga platser eller säljas. 
• Klubbarnas loppisverksamhet är en bra miljöaktivitet – ÅTERBRUK. 
• Arrangera en tipspromenad. Färdiga förslag kommer att finnas på Sveriges Lions hemsida. 
• ”Damma av” tidigare använda aktiviteter och återanvänd, gärna uppdaterade. 
• Har ni som klubb redan en inplanerad miljöaktivitet så kör den men rapportera gärna i samband med 


Världsmiljödagen. 
• Finns annan aktivitet inplanerad så kanske denna kan ”utökas” med en miljöaktivitet. 
• Finns kunskapen i klubbarna så gör aktiviteter med skolklasser. 
 
Det har förekommit och förekommer många bra aktiviteter i klubbarna som är kopplade till miljö utöver att vi 
tänker på hur vi agerar och påverkar vid våra möten och aktiviteter. Men få är dokumenterade och marknadsförda. 
Några exempel på genomförda aktiviteter kommer att läggas ut på hemsidan, Lions.se. 
Men vi behöver information om flera aktiviteter/projekt som redan genomförts. 
 
Miljö på hemsidan måste uppdateras. 
 
Miljöpolicyn bör omarbetas lite för att anpassas mera till helhetstänk och hållbarhet. 
Information- och marknadsförings-kommittén behöver bli delaktiga. För att justera på hemsidan samt för att hjälpa 
till att ta fram ”grundmaterial” till hemsida, Facebook, etc. 
 
Utskick till klubbar och vilket material som ska finnas på hemsidan bör samordnas av MD GST. Även fortsatta 
utskick samt informationer bör samordnas av ”gruppen” GST. Främst för att den är ”heltäckande”. 
 
Detta dokument är framtaget i samverkan med miljögruppen i 101-O, 101-V och MD GST.  Information har även 
hämtats från det frågeformulär som skickats till klubbarna i MD 101. 
 
Kisa 2023-03-02 
 
Gunnar Rydin 
Koordinator MD-Miljö 
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Rapport från LEO-koordinator 


 


Jag har precis tagit över rollen från Viktor Sundman som försökt att sätta in mig i rollen. Jag 


passade också på att delta i Leos möte under RM i Falun. Så här ser det ut för tillfället: 


 


I dagsläget finns tre klubbar. Leo Club Linköping, Leo Club Växjö och Leo Club Kristianstad. 


Linköping har de senaste åren fungerat som en digital klubb då medlemmarna varit utspridda i 


olika städer, men kommer från nästa verksamhetsår återigen vara koncentrerad i Linköping. I 


Växjö har man inte haft samma skifte till det digitala även om medlemmarna har varit lite 


utspridda. Kristianstadsklubben är lite speciell i bemärkelsen att det är en körklubb, och de 


aktiviteter de gör är köraktiviteter.  


 


Klubbarna har ju sina egna aktiviteter, ofta i samarbete med sina respektive Lionsklubbar. För 


att öka kontakterna emellan Leo–klubbarna och i syfte att kunna utbyta idéer och erfarenheter 


har man det senaste åren arrangerat regelbundna digitala avstämningar mellan presidenterna 


(och ibland vice presidenterna), fyra stycken om året. Vid dessa möten har klubbarna kunnat ge 


en uppdatering om vad som händer och fått lite uppdateringar om nyheter från  t.ex.MD och 


frågor såsom marknadsföring eller gemensamma aktiviteter har kunnat diskuteras. Den enda 


fysiska sammankomsten mellan klubbarna är årsmötet, som hålls i samband med Riksmötet. 


Vid årsmötet finns ingen stadgesatt agenda – istället har man tagit tillfället till att diskutera 


gemensamma utmaningar och eventuella gemensamma aktiviteter eller andra ämnen som 


klubbarna tycker det är angeläget att diskutera.  


 


Utöver dessa möten finns det en tanke på om man ska försöka ordna ytterligare en nationell 


sammankomst under hösten för att öka engagemanget ytterligare, och då fokusera på att göra 


en gemensam aktivitet någonstans. Eventuellt skulle man kunna göra en sådan aktivitet till en 


nordisk aktivitet och även bjuda in Leos från Norge, Danmark och Finland.  


 


Den stora utmaningen är, förstås, att öka antalet Leo. Det handlar dels om att öka antalet 


medlemmar i de existerande klubbarna, som alla är nära existensminimum. Här ligger mycket 


av ansvaret på klubbarna själva att genom aktiviteter kunna synas och locka medlemmar, och 


exempelvis samarbeta med universitetet eller studentföreningar för att nå ut till ungdomar i rätt 


ålder, men självklart med stöd från koordinatorn och från de andra klubbarna. Dels handlar det 
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om att öka antalet klubbar, där mer ansvar ligger på Lionsklubbar, -zon och -distrikt. Här har 


framförallt 101S visat en vilja att få igång fler Leoklubbar i regionen, men andra har också hört 


av sig. Här har jag som koordinator en viktig roll för att komma med stöd och råd till Lions 


som vill få igång nya klubbar, men även som kontaktskapare, då de Leos som finns med fördel 


skulle kunna sättas i kontakt med dessa Lions för att hjälpa till (det är alltid lättare för unga att 


rekrytera andra ungdomar än om det ska göras av äldre Lions). 


 


Britt Nilsson 220808 
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Till guvernörsrådet MD101 
 
Motion om att tydliggöra kallelse till klubbmöten i Multipeldistrikt 101 
 
Bakgrund 
I Normalstadgar för Lions Club i MO 10 I och stadgar för LC Åhus 
 
§ 19 Medlemmarna ska kallas skriftligen minst en vecka före såväl 
nomineringssammanträdet som valsammanträdet. 
 
Nomineringskommitténs förslag ska bifogas kallelsen 
 
Syfte 
Det skall finnas en tydlig paragraf om kallelse till klubbmöten generellt. 
 
Yrkande 
I § 21 första stycket bör vi lägga till "Medlemmarna ska kallas skriftligen minst en vecka 
före respektive klubbmöte" 
 
 
Åhus den 14 mars, 2022 
 
William Nisser President LC Åhus 
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Guvernörsrådet Lions Club Internationell MD 101 
 
 
Riksmöten digitalt eller som hybridmöte 
På Lions beslutande församlingar Riksmöte och Distriktsmöte är trenden är tydlig, färre och färre 
klubbar och delegater deltar. Besluten som fattas på Riksmöten de senaste åren fattas av färre än 40 % av 
MD 101:s klubbar. Risken är uppenbar att de klubbar som deltar är de klubbar där medlemmarna har 
goda ekonomiska förutsättningar att delta. Små klubbar på landsorten har inte den medlemskategorin och 
saknar ekonomiska förutsättningar att delta. Detta är inte bara ett ekonomiskt problem, det är framför allt 
ett DEMOKRATISKT PROBLEM! 
 
Lions behöver utvecklas med samhället i övrigt. Pandemin har visat att det är möjligt att genomföra 
demokratiska beslut digitalt, utan krav på fysisk närvaro. 
I allt fler organisationer och verksamheter erbjuds s k hybridmöte, d v s, det är möjligt att delta fysiskt 
eller digitalt. 
Digitaliseringen möjliggör att fler kan delta i de demokratiska besluten, det är positivt för miljön och det 
är kostnadseffektivt. 
 
Bakgrund i stadgar och arbetsordning 
 
Av 4 § i Lions stadgar framgår att "Riksmötet är MD:s högsta beslutande organ. "Av 25 
§ framgår att "Distriktsmötet är högsta beslutande organ inom ett distrikt" och av 45 § framgår att "vid 
Riksmöte och distriktsmöte har varje medlem i en Lionklubb rätt att närvara. Varje instiftad klubb som 
fullgjort sina ekonomiska skyldigheter till LCI, MO och det egna distriktet, har rätt att skicka minst en 
röstberättigad delegat. Klubben har rätt till en delegat för varje 10 tal medlemmar samt ytterligare en 
delegat om det överskjutande antalet är minst fem." 
Av Arbetsordningen framgår i§ 20 att "En delegat ska, för att få rösta, vara registrerad innan 
förhandlingarna öppnas. 
Hur ser det då ut med deltagandet på RM? 
 
Vid granskning av protokoll från Riksmöten finns ingen sammanställning på vilka klubbar som har 
deltagit. I protokollet anges endast antalet röstberättigade. 
Röstberättiga senaste fem åren enligt RM protokollen enligt nedan: 
  
 
Ronneby 2018, 322, varav 317 närvarande 
Västerås 2019, 235 
Digitalt 2020, 277 
Digitalt 2021, 208 
Falun 2022, 141 första dagen 149 andra dagen. 
 
Noterbart är att antalet röstberättigade minskat med mer än 55 % år 2018 och år 2022 samt att antalet 
röstberättigade var nästan dubbelt så stort 2020 jämfört med 2022! 
 
Enligt Lions kanslis underlag så var det 2019 totalt 402 deltagare i Riksmötet, från 152 klubbar. 2019 
fanns totalt 389 Lionklubbar i MD 101, vilket innebär att endast 39 % av klubbarna var representerade på 
Riksmötet. 
Motsvarande underlag för 2022 är 271 deltagare från 141 klubbar, 2022 fanns endast 379 klubbar i MD 
101, vilket innebär 30 % av klubbarna var representerade. 
Det bör observeras att i ovanstående ingår ett stort antal som deltar på RM genom sina uppdrag inom 
MD 101, de har normalt rösträtt för sin klubb. I många av dessa fall skulle klubben troligen inte deltagit 
på RM om inte en medlem haft uppdrag som gör att klubben därmed inte har någon kostnad. 
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Sammantaget innebär ovanstående att demokratin urholkas, ett fåtal beslutar för flertalet. Resultatet av 
det är att,fler och fler klubbar väljer att lägga ner verksamheten då man uppfattar att besluten på 
Riksmöten inte är förankrade ute i klubbarna. Det finns naturligtvis fler faktorer än ekonomi som 
påverkar varför klubbarna inte deltar, vår bedömning är dock att det övergripande motivet är ekonomin i 
klubbarna. 
 
Lions Club Sollefteå yrkar att Riksmötet beslutar: 
- att Riksmöten från 2024 ska genomföras digitalt eller som hybridmöten. 
- att i Arbetsordningen för MD och distrikten införs en skrivning som innebär att RM och 
Distriktsmöten ska genomföras som digitala- eller hybridmöten. 
- att MD och Distrikten vid behov kan ta ut en mindre administrativ avgift för deltagande på via 
digital teknik. 
Denna motion är behandlad på LC Sollefteå månadsmöte 2022-12-06 Sollefteå 2022-12-06 
 
 
Sollefteå 2022-12-06 
Jan Hägglund 
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Guvernörsrådet Lions MD 101 
 
Protokoll Riksmöten och distriktsmöten 
Av Lions Club lnternational MD 101 stadgar eller arbetsordning framgår endast att protokoll ska 
skrivas och inom vilken tid detta ska vara tillgängligt för medlemmarna. Det finns ingen skrivning om 
vilken typ av protokoll som avses eller vad protokollet ska innehålla. 
 
LC Sollefteå anser det vara rimligt att det av protokollet kan utläsas vilka som deltagit i beslutet och 
från vilka klubbar de deltar. Därtill bör det framgå vilka gäster som deltar samt vilka funktionärer 
inom Lions MD 101 som deltagit. 
 
Bakgrund 
I stadgarnas 47 § framgår att "Protokoll från Riksmöte ska senast 60 dagar efter mötet skickas till LCI, 
GRO, Distriktsguvernörerna, ledamöterna i AU och MD:s revisorer samt ledamöter och tidigare 
ledamöter av internationella styrelsen som är medlem i någon klubb inom MD samt till tidningen Lion 
för publicering. Inom samma tid ska dels protokollet publiceras på multipeldistriktets hemsida, dels ett 
meddelande om var protokollet kan läsas skickas till MD:s klubbar." 
 
Enligt Wikipedia finns det fem olika typer av protokoll, fullständiga protokoll, referatprotokoll, 
diskussionsprotokoll, beslutsprotokoll och kombinationsprotokoll. 
 
Ett kombinationsprotokoll är utformat som ett beslutsprotokoll, men med den skillnaden att större och 
tyngre frågor ges en fylligare dokumentation, t.ex. avseende riskbedömningar, ekonomiska 
överväganden eller etiska diskussioner kopplade till ett ärende. 
 
Ett protokoll bör enligt vår mening innehålla följande: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- Har omröstning skett ska anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Ett kombinationsprotokoll är enligt vår mening rimligt för en organisation som Liens. De senaste årens 
protokoll från Riksmöte har i huvudsak uppfyllt ovanstående kriterier, utom vad avser vilka som varit 
närvarande. Här har endast antalet röstberättigade redovisats, detta naturligtvis som en effekt av att det 
framgår av som en punkt på dagordningen för mötet. 
 
Lions Club Sollefteå yrkar att Riksmötet beslutar: 
- att av Riksmötesprotokollet från och med 2023 års Riksmöte skall framgå vilka som deltagit 
med rösträtt i Riksmötet med namn och klubb samt övriga deltagare med namn och klubb och 
eventuell funktion inom Liens Internationell. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att Riksmötesprotokollet ska utformas 
som ett kombinationsprotokoll. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att nedanstående uppgifter ska framgå 
av Riksmötesprotokollet: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande med rösträtt och utan rösträtt, namn och klubb ska framgå. 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- när omröstning skett skall det anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Denna motion är behandlad på LC Sollefteå månadsmöte 2022-12-06 
 
Sollefteå 2022-12-06 
Jan Hägglund 
President 
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Guvernörsrådet Lions Club Internationell MD 101 
 
Ökat deltagandet vid RM och Distriktsmöte genom deltagande digitalt. 
 
Allt färre klubbar deltar i de beslutande församlingarna Riksmöte och Distriktsmöten. Trenden är tydlig, 
färre och färre klubbar och delegater deltar i Riksmöten, besluten som fattas på RM fatta av mindre än 40 % 
av MD 101:s klubbar. Risken är uppenbar att de klubbar som deltar är de klubbar där medlemmarna har 
goda ekonomiska förutsättningar att delta. Små klubbar på landsorten har inte den medlemskategorin och 
saknar ekonomiska förutsättningar att delta. Detta är inte bara ett ekonomiskt problem, det är framför allt ett 
DEMOKRATISKT PROBLEM! 
 
Om Lions ska överleva behöver Lians utvecklas med samhället i övrigt. Pandemin har visat att det är 
genomförbart att genomföra demokratiska beslut digitalt, utan fysisk närvaro. 
 
I allt fler organisationer och verksamheter erbjuds s k hybridmöte, dvs, detär möjligt att delta fysiskt eller 
digitalt. 
 
Digitaliseringen medger att fler kan delta i de demokratiska besluten, det är positivt för miljön och det är 
kostnadseffektivt. 
 
Bakgrund i stadgar och arbetsordning 
Av 4 § i Lians stadgar framgår att "Riksmötet är MD:s högsta beslutande organ. "Av 25 § framgår att 
"Distriktsmötet är högsta beslutande organ inom ett distrikt" och av 45 § framgår att "vid Riksmöte och 
distriktsmöte har varje medlem i en Lionklubb rätt att närvara. Varje instiftad klubb som fullgjort sina 
ekonomiska skyldigheter till LCI, MD och det egna distriktet, har rätt att skicka minst en röstberättigad 
delegat. Klubben har rätt till endelegat för varje 10 tal medlemmar samt ytterligare en delegat om det 
överskjutande antalet är minst fem." 
Av Arbetsordningen framgår i § 20 att "En delegat ska, för att få rösta, vara registrerad innan 
förhandlingarna öppnas. 
 
Hur ser det då ut med deltagandet på RM? 
Vid granskning av protokoll från Riksmöten finns ingen sammanställning på vilka klubbar som har deltagit. 
I protokollet anges endast antalet röstberättigade. 
 
Röstberättiga senaste fem åren enligt RM protokollen enligt nedan: 
 
Ronneby 2018, 322, varav 317 närvarande 
Västerås 2019, 235 
Digitalt 2020, 277 
Digitalt 2021, 208 
 
Lions Club Arvidsjaur yrkar att Riksmötet beslutar: 
 
- att av Riksmötesprotokollet från och med 2023 års Riksmöte skall framgå vilka som deltagit 
med rösträtt i Riksmötet med namn och klubb samt övriga deltagare med namn och klubb och eventuell 
funktion inom Lians Internationell. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att Riksmötesprotokollet ska utformas 
som ett kombinationsprotokoll. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att nedanstående uppgifter ska framgå 
av Riksmötesprotokollet: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande med rösträtt och utan rösträtt, namn och klubb ska framgå. 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- när omröstning skett skall det anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Denna motion är behandlad på LC Arvidsjaurs månadsmöte 2022-12-10 
 
Lotta Åman President 
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Guvernörsrådet Lions MD 101 
 
Protokoll Riksmöten och distriktsmöten 
Av Lions Club lnternational MD 101 stadgar eller arbetsordning framgår endast att protokoll ska 
skrivas och inom vilken tid detta ska vara tillgängligt för medlemmarna. Det finns ingen 
skrivning om vilken typ av protokoll som avses eller vad protokollet ska innehålla. 
 
LC Arvidsjaur anser det vara rimligt att det av protokollet kan utläsas vilka som deltagit i beslutet 
och från vilka klubbar de deltar. Därtill bör det framgå vilka gäster som deltar samt vilka 
funktionärer inom Lions MD 101 som deltagit. 
 
Bakgrund 
I stadgarnas 47 § framgår att "Protokoll från Riksmöte ska senast 60 dagar efter mötet skickas till 
LCI, GRO, Distriktsguvernörerna, ledamöterna i AU och MD:s revisorer samt ledamöter och 
tidigare ledamöter av internationella styrelsen som är medlem i någon klubb inom MD samt till 
tidningen Lion för publicering. Inom samma tid ska dels protokollet 
publiceras på multipeldistriktets hemsida, dels ett meddelande om var protokollet kan läsas 
skickas till MD:s klubbar." 
 
Enligt Wikipedia finns det fem olika typer av protokoll, fullständiga protokoll, referatprotokoll, 
diskussionsprotokoll, beslutsprotokoll och kombinationsprotokoll. 
 
Ett kombinationsprotokoll är utformat som ett beslutsprotokoll, men med den skillnaden att större 
och tyngre frågor ges en fylligare dokumentation, t.ex. avseende riskbedömningar, ekonomiska 
överväganden eller etiska diskussioner kopplade till ett ärende. 
 
Ett protokoll bör enligt vår mening innehålla följande: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- visa om någon ledamot/delegat varit frånvarande under någon paragraf. 
- Har omröstning skett ska anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Ett kombinationsprotokoll är enligt vår mening rimligt för en organisation som Lions. De senaste 
årens protokoll från Riksmöte har i huvudsak uppfyllt ovanstående kriterier, utom vad avser vilka 
som varit närvarande. Här har endast antalet röstberättigade redovisats, detta naturligtvis som en 
effekt av att det framgår av dagordningen för mötet. 
  
Falun 2022, 141 första dagen 149 andra dagen. 
 
Noterbart är att antalet röstberättigade minskat med än 55 % år 2018 och år 2022 samt att antalet 
röstberättigade var nästan dubbelt så stort 2020 jämfört med 2022! 
 
Enligt Lions kanslis underlag så var det 2019 totalt 402 deltagare i Riksmötet, från152klubbar. 
2019 fanns totalt 389 Lionsklubar i MD 101, vilket innebär att endast 39 % av klubbarna var 
representerade på Riksmötet. 
Motsvarande underlag för 2022 är 271 deltagare från 141klubbar, 2022 fanns endast 379 klubbar 
i MD 101, vilket innebär 30 % av klubbarna var representerade. 
Det bör observeras att i ovanstående ingår ett stort antal som deltar på RM genom sina uppdrag 
inom MD 101, de har normalt rösträtt för sin klubb. I många fall skulle klubben inte deltagit på 
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RM om inte en medlem haft uppdrag som gör att klubben därmed inte 
har någon kostnad. 
 
Sammantaget innebär ovanstående att demokratin urholkas, ett fåtal beslutar för flertalet. 
Resultatet av det är att fler och fler klubbar väljer att lägga ner verksamheten då man uppfattar att 
besluten på Riksmöten inte ÄR förankrade ute i klubbarna. Det finns naturligtvis fler faktorer än 
ekonomi som påverkar varför klubbarna inte deltar, vår bedömning är dock att det övergripande 
motivet är ekonomin i klubbarna. 
 
Lions Club Arvidsjaur yrkar att Riksmötet beslutar: 
 
- att Riksmöten från 2024 ska genomföras digitalt eller som hybridmöten. 
 
- att i Arbetsordningen för MD och distrikten införs en skrivning som innebär att RM och 
Distriktsmöten ska genomföras som digitala- eller hybridmöten. 
 
- att MD och Distrikten kan vid behov ta ut en mindre administrativ avgift för deltagande 
på via digital teknik. 
 
Denna motion är behandlad på LC Arvidsjaurs månadsmöte 2022-12-10 
 
 
 
Arvidsjaur 2022-12-10 
 
Lotta Åman President 
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Motion till Lions Riksmöte 2023 
Lions Sverige bör ha en nationell miljökommitté 
 
Bakgrund 
De flesta organisationer förhåller sig idag till hållbar utveckling. Man positionerar sig ofta 
utifrån FNs 17 mål för hållbar utveckling. De 17 målen omfattar social, ekonomisk och 
miljömässig hållbarhet. Som hjälporganisation har Lions sitt fokus på social hållbarhet. Det 
blir tydligt, utöver Lions arbete med katastrofhjälp och ungdomar, genom Lions 5 prioriterade 
områden för aktiviteter: Barncancer, Syn, Diabetes, Hunger och Miljö. De svarar direkt mot 
flera av målen: Hälsa och välbefinnande, Ingen hunger och till exempel Rent vatten och 
sanitet, Bekämpa klimatförändringen, Hållbar konsumtion och produktion. Lions verkar inom 
åtminstone 12 av de 17 målen. https://www.globalamalen.se  
 
Lions är en organisation för ökad hållbarhet, men inte en miljöorganisation. 
 
GR 4 år 2021-2022 antog följande miljöpolicy:  
 
Policy 
Lions Sverige är en miljömedveten hjälporganisation. Miljö och hållbar utveckling är en nyckel för fortsatt 
välfärd för alla människor. Varmare och torrare klimat riskerar att minska tillgången på vatten. Att verka för 
att människor har rent vatten knyter ihop klimatfrågan med socialt hållbar utveckling och är viktigt i alla 
länder. 
 
Vad vi gör 
Lions Sverige arbetar därför med att: 


• Minska risken för storskaliga förändringar av klimat och natur genom att minska vår egen 
miljöpåverkan. 


• Genomföra aktiviteter i klubbarna som även ger miljönytta. 
• Uppmuntra allt arbete för en mer hållbar utveckling, internt och externt, bland annat genom ett pris för 


miljö och hållbar utveckling. 
• Göra det möjligt för människor att bo kvar i sina hemtrakter genom att samarbeta med Lions klubbar 


och andra aktörer i hjälpprojekt världen över, bland annat genom att borra efter vatten i Afrika. 
 
Miljöpriset 
Det av Riksmötet instiftade Sveriges Lions miljö och hållbarhetspris har delats ut sedan 2018-
2019. Syftet med priset är att stödja miljöengagemang i samhället och inspirera andra aktörer, 
privatpersoner och organisationer att ta steg mot en mer hållbar livsstil. Riksmötet utser Lions 
ledamöter i juryn. 
 
Den som delar ut ett sådant pris bör själv också aktivt arbeta för att den egna verksamheten 
blir alltmer hållbar miljömässigt. För Lions gäller det resor, möten, projekt och aktiviteter i 
klubbar, zoner, distrikt och multipeldistrikt. I annat fall finns en uppenbar risk för påståenden 
om green washing, grönmålning. 
 
Organisation 
För detta arbete behövs en viss organisation. Inför året 2019-2020 utsåg Guvernörsrådet en 
miljökoordinator för Lions Sverige. Distrikten och LEO utsåg under hösten var sin dito och 
multipeldistriktets miljökommitté kunde börja arbeta. 
 
För verksamhetsåret 2022-2023 finns ännu ingen fungerande miljökommitté. Huvudskälet till 
detta är att endast distrikt O utsett en miljökoordinator. 



https://www.globalamalen.se/
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Idag saknas en enkel organisatorisk struktur och form för miljöarbetet. Dessa är nödvändiga 
för att skapa kontinuitet i organisationen och ge möjlighet för de medlemmar som också har 
ett miljöintresse att bidra på olika sätt, samt få fram personer som kan ta förtroendeuppdrag 
som miljökontakt i klubben eller som koordinator. 
 
Miljökommitténs uppgifter bör preciseras av Guvernörsråd och Distriktsråd t. ex. att: 


• Stödja Lions Sverige, distrikt, zoner och klubbar att minska sin egen miljöpåverkan 
• Bidra till att medlemmarnas kunskap om miljö och hållbar utveckling ökar 
• Stödja klubbarna att genomföra fler aktiviteter som både ger miljönytta och annan nytta i samhället, 
• Uppmuntra Lions klubbar och medlemmar att föreslå möjliga pristagare till Lions Miljö och 


hållbarhetspris. 
• Berätta om hur Lions arbetar med hållbar utveckling och miljöfrågor i Sverige och internationellt. 


 
Den tidigare kommittén har inte sett som sin uppgift att komma med pekpinnar till 
medlemmar eller klubbar, men däremot att försöka tydliggöra vad miljöfrågan betyder för 
Lions, öka medlemmarnas och andras intresse och kunskap för miljöfrågor och visa vad vi 
kan göra för att minska vår egen miljöpåverkan, samt peka på att en miljömedvetenhet och 
bra miljöaktiviteter hos Lions kan bidra till att både behålla medlemmar och värva nya.  
 
En viktig del är vårt internationella arbete är Tältaktiviteten och projekten med att borra fram 
vatten i Afrika, som båda bidrar till social hållbarhet. Vatten knyter också ihop klimatfrågan 
med hälsa och skapar förutsättningar för framtidstro så att människor kan och vill bo kvar i 
sina hemområden. 
 
Intresse för miljöfrågan hos Lions medlemmar? 
De enkäter som den första miljökommittén under tre år sänt till klubbarna visar på ett ökande 
intresse för miljöfrågan och för att genomföra miljöaktiviteter. Klubbarna i 3 av 5 distrikt har 
börjat få in namn på personer från klubbarna som utsetts till miljökontakt i respektive klubb. 
 
Att-satser: 
 
Lions Club Knivsta yrkar på: 
 
Att  Lions Sverige utser en miljökommitté. Till deltagare utses en från varje distrikt 


samt LEO. Guvernörs-rådet utser enligt stadgarna kommitténs ordförande som 
kallas miljökoordinator. 


Att Varje distrikt utser en miljökoordinator som deltar i den nationella 
miljökommittén. 


Att Varje distrikt, i sin arbetsordning, inför anvisningar för miljökoordinatorn. 
Exempel finns i arbetsordningen för Distrikt O. 


Att  Den nationella miljökommittén stödjer klubbarna i deras miljöarbete. 
Guvernörsråd och Distrikts råd preciserar vid behov miljökommitténs uppgifter. 


 
Lions Club Knivsta 
 
21 december 2022 
 
 
 
Carl Nordin 
President 
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